
PROTOKÓŁ NR 41/2022  

Z POSIEDZENIA KOMISJI OŚWIATY, KULTURY I SPORTU 

z dnia 13 września 2022 r. 

Ad. 1. Otwarcie posiedzenia.  

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Sportu – radny Artur 

Mietek.  

Posiedzenie odbyło się w Sali Koncertowej im. K. Klenczona w Wieliszewie. 

O godz. 15.46 Przewodniczący komisji powitał członków komisji oraz osoby zaproszone.  

Lista obecności członków komisji, stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności osób zaproszonych, stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący komisji poinformował, że proponowany porządek posiedzenia 

zamieszczony został w systemie e-sesja. Przewodniczący komisji poinformował, że w 

punkcie 10 będzie przyjętych w sumie trzy protokoły z posiedzeń komisji z dnia 13.06.2022 

r., 27.07.2022 r. oraz z 30.08.2022 r.  

Więcej uwag i zmian nie zgłoszono.  

1. Otwarcie posiedzenia.  

2. Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Gminy. 

4. Omówienie wyników egzaminów maturalnych oraz egzaminów klas ósmych. 

5. Zapoznanie się z zamierzeniami i bieżącą działalnością stowarzyszeń funkcjonujących 

na terenie Gminy Wieliszew. 

6. Informacje na temat realizowanych przez placówki oświatowe projektów w ramach 

dostępnych programów unijnych i rządowych. 

7. Informacja na temat prowadzonych akcji i programów profilaktycznych. 

8. Sprawozdanie z bieżących inwestycji oświatowych. 

9. Wypracowanie wniosków do projektu budżetu gminy na 2023 rok. 

10. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji /z dn. 13.06.2022 r., z dn. 

27.07.2022 r. oraz z dn. 30.08.2022 r./. 

11. Sprawy różne. 

12. Zamknięcie posiedzenia.  

Głosowano w sprawie: przyjęcia porządku posiedzenia 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Rafał Donarski, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Dorota Sarna, Danuta 

Wrzesińska 

Ad. 3. Opiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Gminy. 

Członkowie komisji zaopiniowali nw. projekty uchwał: 

1/ w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Wieliszew a Gminą 

Strumyani z Bułgarii. 

Kierownik Referatu Organizacji i Informacji – p. Małgorzata Jendryczka omówiła projekt 

uchwały, poinformowała że z współpraca pomiędzy Gminą Wieliszew a Gminą Strumyani 

trwa już kilka lat. Jest to niezbędne by móc pozyskiwać wspólne środki unijne.  

Głosowano w sprawie: wydania pozytywnej opinii o projekcie uchwały w sprawie 

nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Wieliszew a Gminą Strumyani z 



Bułgarii.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Rafał Donarski, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Dorota Sarna, Danuta 

Wrzesińska 

2/ w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Wieliszew a Gminą 

Idalion z Cypru. 

Kierownik Referatu Organizacji i Informacji – p. Małgorzata Jendryczka omówiła projekt 

uchwały, poinformowała że z współpraca pomiędzy Gminą Wieliszew a Gminą Idalion, trwa 

już od kilku lat. Również w tym przypadku, przyjęcie uchwały jest niezbędne by móc 

ubiegać się o środki unijne.  

Głosowano w sprawie: wydania pozytywnej opinii o projekcie uchwały w sprawie 

nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Gminą Wieliszew a Gminą Idalion z Cypru. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Rafał Donarski, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Dorota Sarna, Danuta 

Wrzesińska 

Ad. 4. Omówienie wyników egzaminów maturalnych oraz egzaminów klas 

ósmych. 

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych – p. Jerzy Iwański przedstawił zestawienie wyników 

egzaminów maturalnych oraz egzaminów klas ósmych.  

Zestawienie wyników egzaminów, stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

W przypadku wyników egzaminów maturalnych porównano wyniki siedmiu szkół 

ponadpodstawowych z Powiatu Legionowskiego, jak również porównano wyniki z 2022 r. z 

wynikami matur w 2021 roku. W tym roku do matury podeszło 59 z 77 uczniów, natomiast 

zdało 26. Wyniki zdawalności są wyższe w porównaniu do zeszłego roku.  

W przypadku wyników egzaminu klas ósmych porównano wyniki z wynikami z gmin 

sąsiednich. Zestawienie obejmuje również wyniki szkół z terenu gminy.  

Radna Dorota Sarna poprosiła o informacje odnośnie wyników maturalnych. Czy była 

przeprowadzona analiza dlaczego tylko 26 uczniów zdało egzamin maturalny.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański wyjaśnił, że na ten wynik składa się wiele różnych 

czynników, m.in. pandemia, jest to również pokłosie wyników naboru do szkoły. 

Przewodniczący komisji odniósł się do dyskusji na posiedzeniu komisji w roku 2021, 

podczas którego obecny był Dyrektor Liceum – p. Krzysztof Roszak. Poprosił o informacje 

jak wypadł nabór do klas pierwszych do liceum.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański stwierdził, że był to trudny rok, w naborze wzięło udział 

półtora rocznika, co skutkowało niedoborem miejsc. Duża liczba kandydatów, skutkowała 

przyjęciami kandydatów z wyższymi wynikami. W tym roku przeprowadzono nabory do 

czterech oddziałów i była jeszcze lista rezerwowa.  

Ad. 5. Zapoznanie się z zamierzeniami i bieżącą działalnością stowarzyszeń 

funkcjonujących na terenie Gminy Wieliszew. 

Kierownik Referatu Organizacji i Informacji – p. Małgorzata Jendryczka przedstawiła 

działania współpracy gminy Wieliszew z dwoma stowarzyszeniami.  

Stowarzyszenie Młodzi dla Rozwoju EMKA – realizowało pomoc na rzecz uchodźców z 

Ukrainy przebywających na terenie gminy. Jak również stowarzyszenie było w tym roku 



organizatorem Ultramaratonu Powstańca i pozyskało środki finansowe na ten cel z Polskiej 

Fundacji Narodowej.  

Koło Gospodyń Wiejskich „Kałuszyńskie Smaki” w tym roku reprezentowało gminę 

Wieliszew podczas Festiwalu Sołectw organizowanego przez Lokalną Grupę Działania Zalew 

Zegrzyński, który odbył się w dniu 3 września w Woli Kełpińskiej. Realizuje projekt 

Wieliszew na talerzu.  

Ad. 6. Informacja na temat realizowanych przez placówki oświatowe projektów 

w ramach dostępnych programów unijnych i rządowych.  

Dyrektor Centrum Usług Wspólnych – p. Jerzy Iwański omówił projekty realizowane przez 

CUW.  

- projekt ASPE – Asystent ucznia o specjalnych potrzebach edukacyjnych. Jest to projekt 

rządowy, którego celem jest przygotowanie ram merytorycznych dla nowego stanowiska 

w szkole, jakim ma być asystent ucznia niepełnosprawnego. Obecnie przepisy określają 

wsparcie ucznia poprzez zatrudnienie nauczyciela wspomagającego albo pomoc 

nauczyciela. Asystent ma łączyć obie te cechy. Jest to projekt pilotażowy w ramach, 

którego szkoły zatrudniają takich asystenta na dziesięć miesięcy. Na zatrudnienie takiej 

osoby otrzymaliśmy grant w wysokości 32 000,00 zł. Taki asystent jest przypisany do 

konkretnego ucznia.  

Radna Grażyna Kwiatkowska poprosiła o informacje jakie wykształcenie musi posiadać taki 

asystent.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański wyjaśnił, że asystent musi posiadać minimum średnie 

wykształcenie oraz przejść niezbędne szkolenia. Dodał, ze na w szkołach na terenie gminy 

jest ponad 100 uczniów z takimi orzeczeniami. A w ramach projektu jest 7 stanowisk: 3 w 

PS nr 1 w Wieliszewie i po 2 w szkołach podstawowych w Janówku Pierwszym i nr 2 w 

Wieliszewie.  

Przewodniczący komisji poprosił o informacje czy te dzieci, które mają orzeczenia muszą 

mieć asystenta.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański wyjaśnił, że przepisy wskazują obligatoryjne zatrudnienie 

asystenta w przypadku dzieci z orzeczeniami o autyzmie, zespole Apergera czy z 

niepełnosprawnościami sprzężonymi.  

Dyrektor CUW – p. Jerzy Iwański dodał, że szkoły realizują również projekty 

międzynarodowe w ramach programu Erazmus +, które są realizowane bezpośrednio przez 

szkoły i przedszkola.  

Kierownik Referatu Pozyskiwania Środków Zewnętrznych – p. Marta Tymrakiewicz 

przedstawiła zestawienie projektów, których beneficjentem jest Gmina Wieliszew.  

Zestawienie projektów, stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Ad. 7. Informacja na temat prowadzonych akcji i programów profilaktycznych. 

Pełnomocnik Wójta ds. Profilaktyki i Uzależnień – p. Greta Pietrzak-Ściechura omówiła 

podjęte działania: 

- w trakcie Święta Gminy Wieliszew przeprowadzono event profilaktyczny, odbyły się 

pogadanki, gry i zabawy, dzieci i rodzice mogli doświadczyć skutków nadużywania alkoholu 

lub substancji psychoaktywnych poprzez użycie alko i narkogogli.   

- w sierpniu zorganizowano wyjazd dla Młodzieżowych Drużyn Pożarniczych z Gminy 

Wieliszew, 



- w dniu 26 sierpnia 2022 r. odbył się spektakl teatralny pt. Cyberprzestrzeń, ukazujący 

jakie niebezpieczeństwo prowadzi nadużywanie komputera i telefonu. Frekwencja była stu 

procentowa.  

Ad. 8. Sprawozdanie z bieżących inwestycji oświatowych. 

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska poinformowała, że w dniu 14 września 

odbędzie się spotkanie z projektantem szkoły w Olszewnicy Starej. Złożono wniosek o 

pozwolenie na budowę.  

- trwają prace projektowe na rozbudowę szkoły w Skrzeszewie, 

- projektowane jest przedszkole w Michałowie Reginowie,  

- trwają prace nad koncepcją rozbudowy szkoły nr 1 w Wieliszewie. 

Radna Danuta Wrzesińska poprosiła o informacje czy dużo poprawek zostało zgłoszonych 

do projektu budowy i ile czasu może potrwać nanoszenie poprawek. 

Zastępca Wójta – p. Magdalena Radzikowska wyjaśniła, że było dużo poprawek formalnych, 

jak również nie zgadzała się powierzchnia biologicznie czynna, poinformowała również że 

prace nad poprawkami z reguły zajmują do trzech tygodni.  

Ad. 9. Wypracowanie wniosków do projektu budżetu gminy na 2023 rok.  

Radny Rafał Donarski zgłosił konieczność zabezpieczenia środków finansowych na 

rozpoczęcie budowy przedszkola w Wieliszewie. Zadanie to już znajduje się w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej, jednak konieczne jest zintensyfikowanie działań.  

Przewodniczący komisji poparł wniosek radnego Donarskiego, podkreślając problemy z 

jakimi gmina borykała się z rekrutacją do przedszkoli.   

Głosowano w sprawie: zabezpieczenia środków finansowych na rozpoczęcie budowy 

przedszkola w Wieliszewie. 

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Rafał Donarski, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Dorota Sarna, Danuta 

Wrzesińska 

Ad. 10. Przyjęcie protokołów z poprzednich posiedzeń komisji /z dn. 13.06.2022 

r., z dn. 27.07.2022 r. oraz z dn. 30.08.2022 r./. 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z posiedzenia komisji z dnia 13.06.2022 r.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Rafał Donarski, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Dorota Sarna, Danuta 

Wrzesińska 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z posiedzenia komisji z dnia 27.07.2022 r.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Rafał Donarski, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Dorota Sarna, Danuta 

Wrzesińska 

Głosowano w sprawie: przyjęcia protokołu z posiedzenia komisji z dnia 30.08.2022 r.  

Wyniki głosowania: 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne: 

ZA (5) Rafał Donarski, Grażyna Kwiatkowska, Artur Miętek, Dorota Sarna, Danuta 

Wrzesińska 



Ad. 11. Sprawy różne. 

Przewodniczący komisji poinformował, że zostało skierowane do komisji Związku 

Nauczycielstwa Polskiego oddział w Legionowie, dotyczące zabezpieczenia środków 

finansowych na podniesienie dodatków dla nauczycieli. Poprosił o przygotowanie symulacji 

finansowej na kolejne posiedzenie komisji, gdzie członkowie komisji rozpatrzą wniosek.  

Więcej spraw nie zgłoszono.  

Ad. 12. Zamknięcie posiedzenia. 

O godz. 16.31 Przewodniczący komisji podziękował zebranym za udział i zakończył 

posiedzenie.  

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

Protokół sporządziła:     Przewodniczący Komisji 

Anna Ziółkowska              Oświaty, Kultury i Sportu 

        Artur Miętek  

 


